
Protokół Nr XIV /2011 

z Sesji Rady Powiatu  w Nowym Mieście Lubawskim  

w dniu 27 października 2011r. 

 

XIV Sesja czwartej kadencji Rady Powiatu w Nowym Mieście Lubawskim odbyła się  

27 października 2011r. Pierwsza część sesji odbyła się w sali sesyjnej Urzędu Miasta przy ul. 

Rynek 1. Druga część sesji miała charakter wyjazdowy. Zakończenie obrad nastąpiło w Restauracji 

„Zajazd nad Drwęcą” w Nowym Mieście Lubawskim. Ogłoszenie o sesji stanowi załącznik nr 1.  

Ad. 1  

Otwarcie XIV Sesji Rady Powiatu 

Obrady rozpoczęły się o godz. 900, a zakończyły około godz. 1400. Obrady otworzyła  

i prowadziła Przewodnicząca Rady Powiatu Zofia Andrzejewska. 

Przewodnicząca przywitała wszystkich obecnych na sesji. W sesji uczestniczyli: 

- radni Rady Powiatu (lista obecności stanowi załącznik nr 2), 

- Sekretarz Powiatu - Roman Sosnowski,  

- Skarbnik Powiatu - Halina Bartkowska,  

- Radca Prawny – Izabela Jacyno, 

- Burmistrz Nowego Miasta – Józef Blank, 

- Wójt Gminy Kurzętnik – Wojciech Dereszewski, 

- kierownicy jednostek organizacyjnych powiatu oraz pracownicy Starostwa Powiatowego (lista w 

załączniku nr 3),  

- przedstawiciele mediów lokalnych (Gazeta Nowomiejska, TV Nowe Miasto)  

Ad. 2  

Stwierdzenie quorum 

Na podstawie listy obecności Przewodnicząca stwierdziła, że aktualnie w sesji uczestniczy 16 

radnych, co stanowi quorum, przy którym Rada może obradować i podejmować prawomocne 

uchwały. Nieobecny był radny Kazimierz Wiśniewski.  

Ad. 3 

Powołanie Sekretarza obrad 

Przewodnicząca zaproponowała, aby Sekretarzem obrad był p. Marek Ząbkiewicz. Przewodnicząca 

zapytała czy radny wyraża zgodę na pełnienie funkcji Sekretarza obrad. Radny Ząbkiewicz wyraził 

zgodę. Przewodnicząca zapytała, kto z radnych jest za przyjęciem kandydatury radnego na 

sekretarza obrad. W głosowaniu wzięło udział 16 radnych. „Za” głosowało 16 radnych. 
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Ad. 4 

Przyjęcie porządku obrad 

Przewodnicząca odczytała proponowany porządek obrad (załącznik nr 4): 

1. Otwarcie XIV Sesji Rady Powiatu. 
2. Stwierdzenie quorum. 
3. Powołanie Sekretarza obrad. 
4. Przyjęcie porządku obrad. 
5. Przyjęcie protokołu z XIII Sesji Rady Powiatu.   
6. Sprawozdanie z prac Zarządu. 
7. Wnioski, interpelacje i zapytania radnych. 
8. Informacja o stanie realizacji zadań oświatowych Powiatu Nowomiejskiego w roku 

szkolnym 2010/2011. 
9. Informacja na temat analizy oświadczeń majątkowych. 
10. Podjęcie uchwały w sprawie zmiany uchwały Nr IV/23/10 Rady Powiatu w Nowym Mieście 

Lubawskim z dnia 29.12.2010r. w sprawie uchwalenia Wieloletniej Prognozy Finansowej 
Powiatu Nowomiejskiego na lata 2011-2037 oraz uchwał zmieniających: VI/57/11 z dnia 
11.02.2011r., VIII/70/2011 z dnia 31.03.2011r., IX/79/2011 z dnia 28.04.2011r., X/86/2011 
z dnia 26.05.2011r., XI/95/2011 z dnia 17.06.2011r., XII/105/2011 z dnia 26.07.2011r., 
XIII/111/2011 z dnia 23.09.2011r. 

11. Podjęcie uchwały w sprawie zmiany w planie dochodów i wydatków w uchwale Nr 
IV/24/10 z dnia 29.12.2010r. w sprawie budżetu powiatu nowomiejskiego na 2011r. oraz 
uchwałach zmieniających: V/33/11 z dnia 26.01.2011r., VI/58/11 z dnia 11.02.2011r. , 
VIII/71/2011 z dnia 31.03.2011r. , IX/80/2011 z dnia 28.04.2011r., X/87/2011 z dnia 
26.05.2011r., XI/96/2011 z dnia 17.06.2011r., XII/106/2011 z dnia 26.07.2011r., 
26/141/2011 z dnia 17.08.2011r. , XIII/112/2011 z dnia 23.09.2011r. 

12. Podjęcie uchwały w sprawie wyrażenia zgody na sprzedaż w drodze przetargu 
nieruchomości zabudowanej będącej własnością Powiatu Nowomiejskiego, położonej w 
Nowym Mieście Lubawskim przy ul. Grunwaldzkiej 9. 

13. Podjęcie uchwały w sprawie przyjęcia zmian planu finansowego zadań powiatu, 
realizowanych ze środków PFRON w roku 2011. 

14. Przerwa. 
15. Zapoznanie się z realizacją inwestycji oraz stanem dróg powiatowych (wyjazd w teren). 
16. Odpowiedzi na wnioski i zapytania radnych. 
17. Sprawy różne. 
18. Zakończenie obrad XIV Sesji Rady Powiatu. 

 
Przystąpiono do głosowania w sprawie przyjęcia porządku obrad. Głosowało 16 radnych, porządek 

obrad przyjęto jednogłośnie. 

Ad. 5 

Przyjęcie protokołu z XIII Sesji Rady Powiatu 

Przewodnicząca poinformowała, że sekretarzem obrad XIII Sesji był radny Marek Tuchalski. 

Przewodnicząca poprosiła radnego o zabranie głosu. 

Radny Tuchalski poinformował, że zapoznał się z protokołem, nie wnosi uwag i wnioskuje o jego 

przyjęcie. 
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Przewodnicząca zapytała, kto z radnych głosuje za przyjęciem protokołu nr XIII/2011. Głosowało 16 

radnych, wszyscy głosowali za przyjęciem protokołu. 

Ad. 6  

Sprawozdanie z prac Zarządu 

Sprawozdanie z prac Zarządu IV kadencji w okresie od 10 października do 24 października 2011r. 

stanowi załącznik nr 5. 

Protokoły z posiedzeń Zarządu w dniach 5, 14 i 22 września 2011r. radni otrzymali  

w materiałach sesyjnych. 

Starosta omówiła sprawozdanie. Poinformowała, że poza pracami Zarządu, władze powiatu 

uczestniczyły w: 

- spotkaniach w sprawie lokalizacji lądowiska dla helikopterów Lotniczego Pogotowia 

Ratunkowego, 

- 60-leciu Biblioteki Pedagogicznej w Nowym Mieście Lubawskim, 

- 15-leciu Warsztatu Terapii Zajęciowej w Nowym Mieście Lubawskim, 

- wojewódzkich obchodach Dnia Edukacji Narodowej, 

- Samorządowym Forum Kapitału i Finansów, 

- spotkaniach z organizacjami pozarządowymi w gminach, 

Przewodnicząca zapytała czy radni mają pytania do sprawozdania z prac Zarządu. Radni nie 

zadali pytań. 

Ad. 7 

Wnioski, interpelacje i zapytania radnych 

Przewodnicząca poprosiła o składanie wniosków. 

Radny Tomasz Szczepański zapytał jakie ustalenia zapadły w sprawie lądowiska. 

Starosta odpowiedziała, że na ten temat trwają jeszcze rozmowy, nie są one łatwe. W rozmowach 

uczestniczy także Burmistrz Nowego Miasta. W tej chwili czekamy na decyzję osób, od których 

zależy m.in. to czy lądowisko będzie usytuowane za cmentarzem komunalnym. Nie chodzi tu tylko 

o sąsiadów, ale także Wojewódzkie Lotnicze Pogotowie Ratunkowe, które musi zaakceptować 

proponowaną lokalizację. 

Radny Szczepański powiedział, że na wspólnym posiedzeniu komisji poruszono trudny temat 

sytuacji finansowej powiatu. Radny poprosił o podjęcie tego tematu teraz na sesji bądź wyznaczenie 

terminu, kiedy odbędzie się dyskusja na temat przyszłorocznego budżetu. Radny zapytał p. 

Skarbnik czy na wysokość zadłużenia mogłyby mieć wpływ negocjacje z bankami odnośnie np. 

wydłużenia terminu spłaty kredytów. 
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Przewodnicząca poinformowała, że Zarząd ma obowiązek przedłożyć Radzie projekt budżetu do 15 

listopada. Niebawem są święta, więc takie spotkanie powinno dobyć się dopiero po 15 listopada. 

Zarząd ma jeszcze czas na opracowanie projektu budżetu, a Rada musi mieć materiał do debaty.    

P. Skarbnik poinformowała, że z bankami zawsze można rozmawiać, ale obowiązująca ustawa o 

finansach publicznych wyraźnie określa na co można zaciągać kredyty – na bieżące utrzymanie 

płynności, spłatę wcześniej zaciągniętych zobowiązań. Wyciągnięcie kredytu w czasie powoduje, 

że staje się on droższym kredytem. Dla przykładu – chcąc zaciągnąć kredyt w wys. 3,5 mln zł., 

trzeba liczyć się ze spłatą odsetek w kwocie 3,5 mln zł. Najgorsze lata dla powiatu to lata 2011, 

2012 i 2013. Potem sytuacja znacznie się poprawia.   

Przewodnicząca zapytała czy są jeszcze jakieś wnioski. Radni nie zgłosili wniosków. 

Ad. 8 

Informacja o stanie realizacji zadań oświatowych Powiatu Nowomiejskiego w roku 

szkolnym 2010/2011 

Przewodnicząca poinformowała, że wszyscy radni otrzymali wyczerpującą informację na temat 

realizacji zadań oświatowych (załącznik nr 6). Przewodnicząca poprosiła, aby dyrektorzy szkół 

przedstawili krótki komentarz do przedstawionej informacji. 

Dyrektor Zespołu Szkół im. C. K. Norwida - Barbara Przeradzka – Martko poinformowała, że 

decydującym momentem dla szkoły będzie wrzesień 2012r., kiedy zacznie obowiązywać nowa 

podstawa programowa szkolnictwa zawodowego. Jeżeli do tego dołożyć rozdział szkół, będziemy 

mieli do czynienia z dużą reorganizacją. Obecnie szkoła realizuje szereg ciekawych projektów, 

które służą podniesieniu jakości kształcenia. Są to projekty: „Matematyka. Reaktywacja” – 

realizowany wspólnie z Politechniką Wrocławską oraz „Aktywny uczeń” z Wyższą Szkołą 

Gospodarki w Bydgoszczy. Dają one szansę młodzieży na podniesienie swoich umiejętności oraz 

podniesienie kompetencji z zakresu matematyki.  

Z sali obrad wyszli: Wojciech Dereszewski, Józef Blank, Ewa Pielak. 

P. Przeradzka – Martko poinformowała, że ciekawym projektem był także realizowany w 

minionym roku szkolnym projekt „Szkoła Globalna działa lokalnie” realizowany we współpracy z 

Polską Akcją Humanitarną. Służy on m.in. rozwojowi postaw prospołecznych. Na obecny rok 

szkolny planowana jest realizacja wymiany młodzieży w ramach współpracy polsko – niemieckiej. 

Planuje się także pozyskać trzeciego partnera do współpracy ze Słowacji. Młodzież będzie mogła 

rozwijać swoje umiejętności językowe. Jeżeli chodzi o kwestie czysto dydaktyczne, szkoła może 

poszczyć się wysokimi wynikami egzaminów zewnętrznych, zarówno egzaminów maturalnych jak 

i egzaminów potwierdzających kwalifikacje zawodowe w technikach. Wyniki były dużo wyższe od 

średniej wojewódzkiej. Wyniki egzaminów zawodowych w ZSZ były najwyższe w województwie.  
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Przewodnicząca zapytała czy radni mają pytania do p. Dyrektor. 

Radni nie zadali pytań. 

Na salę obrad weszła Dyrektor Poradni – Psychologiczno – Pedagogicznej - Bożena Smoczyńska. 

Z-ca Dyrektora Zespołu Szkół Zawodowych - Krzysztof Kwiatkowski poinformował, że faktycznie 

najważniejszą kwestią dla szkół będzie reforma wchodząca do szkół średnich – zmiany w 

programach nauczania, zmiany w procesie kształcenia. Szkoła przygotowuje się do tych zmian. 

Jeżeli chodzi o bieżącą działalność, wszystko zawarto w informacji na piśmie, którą otrzymali 

radni.  

Przewodnicząca zapytała czy radni mają pytania do p. Dyrektora. 

Radni nie zadali pytań. 

P.o. Dyrektora Zespołu Szkół Rolniczych - Edyta Karpińska poinformowała, że szkoła próbuje 

wyjść na prostą. Poprosiła, aby dano szkole szansę na udowodnienie, że może istnieć na rynku 

szkolnictwa powiatu. Podziękowała za zwiększenie budżetu szkoły. Dodatkowe środki pozwolą 

przetrwać m.in. zostaną przeznaczone na zakup opału. W związku z tym, że radni udają się w 

objazd po powiecie, w imieniu wszystkich pracowników szkoły zaprosiła do odwiedzenia szkoły.  

Przewodnicząca powiedziała, że nie jest winą pani dyrektor, która zajmuje to stanowisko od 

niedawna, że szkoła przez nią kierowana jest szkołą, której uczeń „kosztuje najwięcej”, a wyniki 

nauczania są niestety słabe. Jedynym sposobem na to, żeby szkoła wyszła „na prostą”, miała szansę 

zbilansować się, jest zwiększenie ilości uczniów. Należy też powiedzieć, że wynagrodzenia 

nauczycieli są wyższe niż w ZSZ w NML. Jeżeli chodzi o kadrę, nie ma więc chyba złych 

warunków do pracy. Przy tak dobrze opłacanej kadrze, należałoby się spodziewać nieco lepszych 

wyników nauczania.  

P. Karpińska stwierdziła, że nie da się tego naprawić w 3 czy 4 miesiące.  

Przewodnicząca zapytała czy radni mają pytania do p. Dyrektor. 

Radni nie zadali pytań. 

Na salę obrad weszła p. Pielak. 

Przewodnicząca podziękowała za udzielenie informacji. Stwierdziła, że oświacie, ale nie tylko, 

potrzeba mniej reform, a więcej spokoju. 

Ad. 9 

Informacja na temat analizy oświadczeń majątkowych 

Przewodnicząca poinformowała, że Wojewoda przesłał informacje na temat analizy oświadczeń 

majątkowych Starosty i Przewodniczącej Rady (załącznik nr 7). Omówiła wykazane 

nieprawidłowości. 
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Starosta przedstawiła informację na temat analizy oświadczeń majątkowych składanych na jej 

ręce (załącznik nr 8). 

Informacja na temat analizy oświadczeń majątkowych radnych stanowi załącznik nr 9. 

Przewodnicząca poinformowała, że do dnia dzisiejszego analizy oświadczeń nie przesłał Urząd 

Skarbowy.  

Ad. 10 

Podjęcie uchwały w sprawie zmiany uchwały Nr IV/23/10 Rady Powiatu w Nowym 

Mieście Lubawskim z dnia 29.12.2010r. w sprawie uchwalenia Wieloletniej Prognozy 

Finansowej Powiatu Nowomiejskiego na lata 2011-2037 oraz uchwał zmieniających: VI/57/11 

z dnia 11.02.2011r., VIII/70/2011 z dnia 31.03.2011r., IX/79/2011 z dnia 28.04.2011r., 

X/86/2011 z dnia 26.05.2011r., XI/95/2011 z dnia 17.06.2011r., XII/105/2011 z dnia 

26.07.2011r., XIII/111/2011 z dnia 23.09.2011r. 

Przewodnicząca odczytała projekt uchwały.  

P. Skarbnik poinformowała, że w WPF wprowadzono aktualne stany dochodów i wydatków. Wiąże 

się to z kolejną uchwałą - w sprawie zmian w budżecie. Uaktualniono plan poręczeń. Skorygowano 

harmonogram realizacji inwestycji – Budowa Zespołu Szkół Zawodowych w Kurzętniku. WPF nie 

uwzględnia jeszcze planu budżetu 2012, ponieważ projekt jeszcze nie jest gotowy. Obecnie budżet 

spełnia wskaźniki wymagane ustawą o finansach publicznych.  

Przewodnicząca zapytała czy ktoś ma pytania do uchwały. Nikt się nie zgłosił. 

Przystąpiono do głosowania. Głosowało 16 radnych. Uchwałę nr XIV/120/2011 (załącznik nr 10) 

podjęto jednogłośnie. 

Ad. 11 

Podjęcie uchwały w sprawie zmiany w planie dochodów i wydatków w uchwale Nr 

IV/24/10 z dnia 29.12.2010r. w sprawie budżetu powiatu nowomiejskiego na 2011r. oraz 

uchwałach zmieniających: V/33/11 z dnia 26.01.2011r., VI/58/11 z dnia 11.02.2011r., 

VIII/71/2011 z dnia 31.03.2011r., IX/80/2011 z dnia 28.04.2011r., X/87/2011 z dnia 

26.05.2011r., XI/96/2011 z dnia 17.06.2011r., XII/106/2011 z dnia 26.07.2011r., XIII/112/2011 z 

dnia 23.09.2011r. 

Przewodnicząca odczytała projekt uchwały. 

P. Skarbnik poinformowała, że do budżetu wprowadzono małe zadanie inwestycyjne związane z 

utworzeniem strzeżonego parkingu na terenie bazy ZDP do parkowania samochodów zgodnie z 

regulacją wynikającą z ustawy o ruchu drogowym. Koszt urządzenia parkingu wynosi 12.719 zł.  

P. Skarbnik poinformowała o pozostałych ważniejszych zmianach w budżecie m.in. zwiększeniu 
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środków na płace dla pracowników socjalnych, zwiększenia budżetu Powiatowego Zespołu ds. 

Orzekania o Niepełnosprawności, zwiększeniach budżetów placówek oświatowych. 

Przewodnicząca zapytała czy ktoś ma pytania do uchwały. Nikt się nie zgłosił. 

Przystąpiono do głosowania. Głosowało 16 radnych. Uchwałę nr XIV/121/2011 (załącznik nr 11) 

podjęto jednogłośnie. 

Ad. 12 

Podjęcie uchwały w sprawie wyrażenia zgody na sprzedaż w drodze przetargu 

nieruchomości zabudowanej będącej własnością Powiatu Nowomiejskiego, położonej w 

Nowym Mieście Lubawskim przy ul. Grunwaldzkiej 9 

Przewodnicząca odczytała projekt uchwały. Wyjaśniła, że chodzi o zgodę na sprzedaż budynku, w 

którym mieści się obecnie ZSZ w NML. Sprzedaż jest potrzebna, aby można było m.in. dokończyć 

inwestycję w Kurzętniku.  

Przewodnicząca zapytała czy radni mają pytania do projektu uchwały. 

Radni nie mieli uwag.  

Przystąpiono do głosowania. Głosowało 16 radnych. Za uchwałą nr XIV/122/2011 (załącznik nr 12) 

głosowało 15 radnych, jeden radny wstrzymał się od głosu.  

Ad. 13 

Podjęcie uchwały w sprawie przyjęcia zmian planu finansowego zadań powiatu, 

realizowanych ze środków PFRON w roku 2011 

Przewodnicząca odczytała projekt uchwały. Zapytała czy radni mają pytania do projektu uchwały. 

Radni nie zadali pytań. 

Przystąpiono do głosowania. Głosowało 16 radnych. Uchwałę nr XIV/123/2011 (załącznik nr 13) 

podjęto jednogłośnie. 

Przewodnicząca poinformowała, że na tym kończy się pierwsza część sesji i ogłosiła 15 minut 

przerwy w obradach. 

Ad. 14 

Przerwa 

Ad. 15 

Zapoznanie się z realizacją inwestycji oraz stanem dróg powiatowych (wyjazd w teren) 

Po przerwie miała miejsce druga część sesji – część wyjazdowa. 

W wyjeździe uczestniczyli radni (z wyjątkiem radnego Stanisława Czajki) Sekretarz Powiatu, 

Skarbnik Powiatu, Dyrektor Zarządu Dróg Powiatowych Ryszard Kłosowski oraz protokolantka 

Anna Andrzejczak. 
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W pierwszej kolejności radni udali się do siedziby Komendy Powiatowej Policji. Budynek 

komendy przechodzi kapitalny remont, którego koszt, wraz z rozbudową, szacuje się na 6 mln zł. 

Komendant Powiatowy Policji Mieczysław Wójcik, który oprowadzał radnych po budynku, 

podkreślał, że remont był możliwy także dzięki wsparciu samorządów lokalnych.  

Po obejrzeniu siedziby policji, radni przeszli pod budynek Biura Powiatowego AR i MR, gdzie 

dyskutowano na temat możliwości zorganizowania parkingu dla interesantów Biura.  

Następnie radni udali się do Kurzętnika, gdzie budowany jest Zespół Szkół Zawodowych. Ostatnim 

punktem był objazd po drogach powiatowych gminy Biskupiec, Nowe Miasto Lubawskie i 

Kurzętnik (mapka przejazdu – załącznik nr 14). W trakcie objazdu Dyrektor Dróg Powiatowych p. 

Ryszard Kłosowski szczegółowo objaśniał, które drogi remontowano w ostatnich latach, w jakiej 

technologii i jakim kosztem finansowym. Podkreślał dobrą współpracę z gminami w zakresie 

realizacji wielu zadań. Podczas objazdu dyskutowano także o odcinkach dróg, które wymagają 

remontu w dalszej perspektywie czasowej.  

Podczas objazdu radni odwiedzili także Zespół Szkół Rolniczych w Czachówkach.  

Po powrocie z objazdu, Rada oraz goście udali się do Restauracji „Zajazd nad Drwęcą” gdzie miało 

miejsce zakończenie obrad. 

Ad. 16 

Odpowiedzi na wnioski i zapytania 

Odpowiedzi na wnioski i zapytania udzielano na bieżąco. 

Ad. 17 

Sprawy różne 

Przewodnicząca stwierdziła, że objazd po drogach powiatu był potrzebny. Radni mieli okazję 

zobaczyć wyremontowane odcinki dróg, jak i te, które tego remontu wymagają. Mogli również 

obejrzeć budowaną szkołę w Kurzętniku oraz zobaczyć jak przebiega remont siedziby Komendy 

policji. 

Ad. 18 

 Zakończenie obrad XIV Sesji Rady Powiatu 

Wobec wyczerpania porządku obrad Przewodnicząca zamknęła obrady XIV Sesji Rady Powiatu.     

 

 

       Protokół sporządziła:       Przewodnicząca Rady Powiatu 

 

        Anna Andrzejczak                 Zofia Andrzejewska 


